
ÒA totes dues  ens agrada molt deixar volar  la imaginaci�Ó

Binta Jadama Dibba i Mar ta Juli� Bosch sÕhan trobat al mercat municipal de

Salt, on la primera ha confeccionat els models dÕuna desf ilada �nica a

Catalunya que la segona promociona

Vost�, Mar ta, por ta lÕesperit del comer� a la sang.�s un m�n que mÕapassiona, hi estic vinculada des que lÕany

1986 vaig posar una petita botiga a Angl�s. A par tir dÕaqu� em vaig anar introduint en el sector, formant-me en

temes espec�f ics de dinamitzaci� i de gesti� dÕassociacions que mÕhan por tat a ocupar diferents

responsabilitats, com ara la presid�ncia de la Federaci� de Comer� de la Selva, la direcci� de comer� de les

comarques gironines dins de Pimec i la ger�ncia del mercat municipal de Salt.Quin �s el secret per a una bona

dinamitzaci� comercial?Con�ixer b� el territori perqu� el comer� �s una activitat social i per obtenir els millors

resultats sÕha de valorar la realitat de lÕentorn i el p�blic a qui et dirigeixes. I, despr�s, construir model de baix cap

a dalt, perqu� si els grans plans estrat�gics no arriben a la base no funcionen. Amb una bona direcci� i

propostes adaptades a les necessitats de cada poble sÕha dÕacompanyar els comer�os a desenvolupar les seves

potencialitats i reeixir en els seus objectius.En qu� sÕhauria de millorar?A fer m�s formaci� que arribi f�cilment,

p�ndoles cur tes molt concretes que siguin �tils per adaptar-se als nous temps i aplicar als negocis. El comerciant

passa moltes hores a la botiga i si no li dones aquest supor t se sent sol. Cada comer� ha de poder af inar al

m�xim en all� que lÕajuda a fer calaix.Despr�s de lÕimpacte provocat per les grans super f�cies dÕun temps en�� es

torna a valorar el comer� de proximitat.S�, en aquest sentit el petit comer� t� avantatge perqu� �s el principal

referent per al producte de proximitat i de qualitat, respectu�s amb el medi ambient i que contribueix a fer salut.

Estem passant de les ciutats ober tes amb les macrosuper f�cies a lÕexterior a ciutats m�s connectades amb el

ve�natge on la proximitat �s un valor en si. Hem dÕaprof itar aquesta opor tunitat, adaptar el producte al servei i

generar activitats i experi�ncies atractives que ens por tin gent.Com per exemple la desf ilada El Mercat �s

Moda, organitzada per lÕAssociaci� de Comerciants de Salt? LÕedici� dÕaquest any ha estat espectacular.S�, el

mercat �s com una pla�a p�blica, un lloc ideal pel contacte social, la relaci�, la conviv�ncia, i les desf ilades de

models solen agradar molt a tothom; per tant hem trobat una bona f�rmula de promoci�. Per�, �s clar,

aconseguir originalitat i glamur amb productes frescos encara t� m�s m�rit, �s tot un ar t, atribu�ble aquest any a

la dissenyadora Binta Jadama Dibba, que ha deixat el llist� molt alt (la desf ilada va tenir lloc el dissabte 20 de

juliol al mat�).Binta, vost� mai no havia utilitzat per als seus dissenys mat�ries primeres com ara carn, peix, f lors,

verdures, llegums, pa, llaminadures. Devia ser un repte molt gran!Va ser una gran sorpresa quan mÕho van

proposar i la idea em va atreure molt, perqu� quan dissenyo no em poso l�mits i aquesta desf ilada em permetia

fer volar la imaginaci�. Ho vaig trobar molt interessant i no va ser dif�cil dibuixar les propostes per a cada un dels

productes, en canvi el proc�s t�cnic per aconseguir plasmar la idea en el vestit ja va ser m�s complex. Per� estic

contenta del resultat i estic agra�da a tothom que en els �ltims dies em va donar un cop de m� per aconseguir

arribar a lÕhora perqu� en treballar amb producte fresc no ho pots tenir preparat amb antelaci�.Quants models va

dissenyar?Disset, va ser una aut�ntica carrera. Estic contenta, vaig rebre moltes felicitacions i f ins i tot em van

dir que com ho faria lÕany que ve per superar-me.Hi est� dÕacord, Mar ta?I tant, els comerciants i el p�blic van

gaudir molt. Aquesta desf ilada, �nica a Catalunya, ja est� consolidada i aquest any a m�s hi vam introduir tallers

infantils i alguns nens van sor tir a la passarelála. Iniciatives com aquesta s�n molt positives per a la imatge del

municipi perqu� el mercat �s un gran pol dinamitzador per al conjunt de Salt.Quins plans tenen per al futur?

Marta?Jo, com la Binta, soc de les que sempre deixo volar la imaginaci� amb idees i propostes noves. Soc s�cia

fundadora de la Red Circular, una entitat dÕ�mbit estatal dÕeconomia circular en diferents sectors; par ticipo en el

projecte Comer� 21 de la Diputaci� de Barcelona, no mÕacabo mai la feina, abans meÕn busco de nova!Binta?Ara



estic preparant una nova desf ilada per a la Festa del Comer� de Sant Hilari Sacalm, que tindr� lloc el 31 dÕagost a

les vuit de la tarda a la pla�a del Doctor Gravalosa. Aquesta vegada seran vestits de nit confeccionats tamb�

amb detalls dÕalimentaci� per� amb una idea molt diferent de la que em va inspirar a Salt.
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